
09-07-21 
Reactie Dienst voor het kadaster en de openbare registers, op de consultatieversie Digitalisering 
oprichting BV: 
 
1) Welke elektronische handtekening wordt voorgeschreven ter ondertekening elektronische akte? 
 
Artikel 53e regelt: 
 
1. De ondertekening, bedoeld in artikel 37, tweede lid, eerste volzin, van een elektronische 
notariële akte vindt plaats via het systeem voor gegevensverwerking door het gebruik van 
een elektronische handtekening. 
2. Bij verordening worden nadere regels gesteld ten aanzien van de elektronische 
handtekening, bedoeld in het eerste lid. 
 
De Europese Richtlijn stelt geen eisen op dit punt, dit mag KNB bij verordening doen.  
 
In toelichting staat hierover: 
 
p. 27: 
Artikel 37, tweede lid, van de Wna regelt dat een notariële akte tot stand komt door ondertekening 
van de akte door respectievelijk de partijen, de notaris en de eventuele getuigen (bij een partijakte), 
dan wel door de notaris en de eventuele getuigen (bij een proces-verbaal akte). Op grond 
van artikel 15a van boek 3 van het Burgerlijk Wetboek geldt reeds dat de elektronische 
handtekeningen opgenomen in artikel 3, onderdeel 12 van de eidas-verordening dezelfde 
rechtsgevolgen hebben als een handgeschreven handtekening, indien voor deze beide 
elektronische handtekeningen de methode voor ondertekening die gebruikt is voldoende 
betrouwbaar is, gelet op het doel waarvoor de elektronische handtekening is gebruikt en op alle 
overige omstandigheden van het geval. Bij verordening wordt het te gebruiken 
betrouwbaarheidsniveau vastgesteld zodat aangesloten kan worden bij de het voor de praktijk 
vereiste actuele niveau. 
 
Reactie: 
- Onduidelijk is welke vorm cq betrouwbaarheidsniveau voor de (gekwalificeerde?) elektronische 
handtekening zal worden voorgeschreven en/of dezelfde vereisten (gaan) gelden voor de 
elektronische handtekening van de notaris ten opzichte van de elektronische handtekening van de 
partijen of evt. getuigen? Immers een gekwalificeerde elektronische handtekening kent de hoogste 
‘drempel’ voor gebruik.  
- Zou de wetgever niet een keuze moeten maken of de elektronische handtekening een 
geavanceerde of een gekwalificeerde handtekening dient te zijn, gelet op de bewijspositie van de 
partijen die ondertekenen?  Of geldt dat de notaris degene is die de akte ondertekent en ‘afhecht’ en 
dat daarmee dwingende bewijskracht is afgedwongen (want notariële partijakte)? 
- Onduidelijk is of de door de KNB op te stellen regels voor de elektronische handtekening ter 
consultatie zullen worden voorgelegd? 
- Daarnaast is de vraag in hoeverre de aanpassing van de eidas-verordening (Digital Identity Wallet) 
invloed heeft op onderhavig wetsvoorstel? Wellicht dat de wetgever dit nog zou kunnen 
verduidelijken? 
 
2) Wie is verwerkingsverantwoordelijke in de zin van de AVG? Althans obv de toelichting is 
onduidelijk wie verwerkingsverantwoordelijke is en/of verwerker.  
 
Artikel 53d regelt: 
 



1. De notaris is aangesloten op een door de KNB beheerd systeem voor gegevensverwerking. 
2. Het systeem voor gegevensverwerking heeft tot doel de totstandkoming van een 
elektronische notariële akte mogelijk te maken. 
3. Binnen het systeem voor gegevensverwerking worden persoonsgegevens, waaronder het 
burgerservicenummer, alsmede andere gegevens verwerkt voor zover dit noodzakelijk is 
voor een goede uitvoering van deze wet en op deze wet berustende bepalingen. 
 
Uit de toelichting (p. 20 e.v.) volgt dat in beginsel er niets verandert aan de feitelijke 
gegevensverwerking (door notaris opnemen van persoonsgegevens in akte). Wel is het gebruik van 
de online omgeving zoals het systeem voor gegevensverwerking moet gaan bieden, nieuw.  
 
Reactie: 
- Onduidelijk is wie verwerkingsverantwoordelijke of verwerker is van de persoonsgegevens in het 
digitale systeem. Maakt het feit dat notarissen verplicht aangesloten moeten worden op het door 
KNB beheerde systeem van gegevensverwerking, dat zij verwerker worden in opdracht van KNB of 
zijn notaris en KNB beide verwerkingsverantwoordelijken, óf is de KNB als verwerker (in opdracht van 
de notarissen) aan te merken? Immers de elektronische notariële akte blijft deel uitmaken van het 
protocol van de notaris. 
- Bij wie (notaris of KNB) kan een evt datalek gemeld worden cq wie dient een dergelijk datalek 
vervolgens te melden aan de AP?  
 
 


